
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

Referat: Onlinemøde 
 

Tid & sted: Tirsdag d. 18. april 2023 kl. 20.00-21.30 

 Online – Lene opretter Teams-møde og rundsender link 

 

Ordstyrer: Christian Orthmann 

Referent: René Husted 

 

Deltagere: Hugo Kudsk, Jacob Neimann, Jakob Staunskær, Christian Orthmann, René Husted, Mads Klausholt og Lene 

Mouritsen Møller. 

 

 

 
Punkter Kommentarer Bemærkninger/ Beslutning 

1. Velkomst v. formanden 

Godkendelse af dagsorden 

 

  

2. Bordet rundt – alle har ordet 

Hvad er sket siden sidst? 

Hvad er rygterne på vandrørene? 

Hvorledes står det til? 

 

Mads: Regionspløjestævne med 13 

pløjere ”helt ude i klitterne” d. 12. marts. 

Desværre kun få tilskuere men rigtig god 

tilslutning fra pløjerne. 
 

Jakob: Har afviklet Regionsstævne i Øst 

med 11 pløjere (heraf 2 gæstepløjere). 

Mange nye vi ikke har set før. 

Man er ved at arrangere fællespløjning 

med veteranerne i august – fredag/lørdag. 
 

René: Orientering om Martskurset (også 

som punkt senere) og kort information om 

den rundsendte video. 

René og Peter Lindberg tager en tur til 

DVTK Syd med en instruktionsaften på 

VEMAS torsdag d. 20. april. 
 

Jacob: Instruktør på Martskurset (med 

Mads) ift. ”afvikling af store 

arrangementer”. Rigtigt godt indtryk fra 

dagen og positive tilbagemeldinger. 

Der er sket en del i Region Vendsyssel. 

Martin Nørmølle er koblet på som mentor 

og hjælper dem i gang. Der er allerede 3 

nye ((meget) unge) pløjere. Der afvikles 

”teknikaften” inden kommende 

pløjestævne. 

 

Forretningsudvalg for pløjning 
Landpløjeudsudvalget (LPU) 

28. april 2023 



 

 

 

Hugo: Var til Veterandag på Morsø 

Traktormuseum, hvor der var 43 

fremmødte interesserede. Ser en generel 

positiv trend ift. pløjningen. 

 

Fokus er stadig på tilrettelægningen af 

DM/EM. 

Næste møde i arrangørudvalget er d. 3. 

maj. 
 

Lene tilføjer: Der lægges sidste hånd på 

deltager-pjecen, som er på vej ud til de 

deltagende pløjere. 

VM-pløjerne er bekræftet tilmeldt. 
 

Christian: Det er besluttet at tage ”DM-

pløjeværter” med til 

Regionsformandsmødet på Sjælland. 

 

3. Behandling af forslag 

Per Jørgensen (EPA) har sendt 

følgende et forslag til 

forretningsudvalget. 

 

Der skal træffes en beslutning. 

 

 

Det ønskes at lægge Classic- og 

Retroklassen ind under LU-pløjningen. 

Hugo Kudsk uddyber. 

 

 

 

Beslutning: 

Forretningsudvalget ind-

stiller til, at dette først af-

klares i veteranklubregi. 
 

Det bør tages med på 

veteranernes årlige eva-

lueringsmøde, således det 

er en fælles indstilling fra 

veteranerne. 
 

Per orienteres herom af 

Hugo Kudsk. 

 

4. Orientering om status for DM/EM 

2023 

v. formanden 

 

Forretningsudvalget orienteres om status, 

herunder fx: 

- Status på arrangementet 

- Status på orientering og 

invitationer til deltagere og 

deltagerlande 

- Status på forretningsudvalgets 

særlige ønsker til evt. tiltag ifm. 

stævnet? 

- RH foreslår: Informationsposter, 

der kan hjælpe tilskuerne med at 

forstå pløjningen  

Det kunne fx være forklarende 

folk i marken under pløjningen. 

- Andre forslag 

- Orientering og beslutning ift. 

SkoleDM 

 

Arrangørgruppen mener, vi 

er rigtigt langt fremme i 

processen. 
 

Der er udarbejdet budget. 

Der kan lejes puder og dyner 

ved efterskolen. 
 

Mini-invitation er rundsendt 

til alle deltagere og pløje-

pjece er på vej. 
 

Der er besluttet, at 

kvinder/ledsagere skal på 

udflugt onsdag og torsdag i 

pløjeugen. 
 

Der arbejdes videre med 

forslaget om at have ”Pløje-

informater” i marken, som 

kan forklare det, man ser på 

marken for tilskuerne. 

”Guidede ture”? 
 



 

 

Parkering ved stævnet er pt. 

lidt af en udfordring. 

 

Pløjeværten er meget 

behjælpsom ift. sponsora-

terne, men der mangler 

papir på aftalerne. 
 

Der arbejdes på løsninger 

ift. at lave en ”pløjefest som 

i gamle dage”. Dvs. med 

LIVE-musik og med mulig-

hed for, at ledsagere får en 

mulighed for at deltage ved 

festen til reduceret 

pris/gratis. 
 

Evt. overskud fra DM – hvor 

skal pengene lægges hen – 

og hvorledes skal pengene 

fx kanaliseres til videreud-

vikling af pløjesporten? 

 

Mads orienterer om 

kommende deltagerantal 

ved SkoleDM, og skolerne 

melder tilbage, at der nok 

bliver 8 hold til arrange-

mentet. Mindre tilslutning 

er der til Farmer Olympics – 

grundet efterårsferien. 
 

Beslutning: SkoleDM 

afvikles i år ifm. DM/EM. 
 

Beslutning: 

Forretningsudvalget 

indstiller til, at Hugo spørger 

arrangørgruppen om, 

hvorvidt de mener at kunne 

løfte også at afvikle Farmer 

Olympics. 

Hvis arrangørgruppen ikke 

kan løfte det, meldes tilbage 

til Forretningsudvalget, og i 

givet fald finder vi folk til at 

arrangere det. Hvis vi kan. 

 

5. Orientering om og evaluering 

af Konkurrencepløjekurset på 

Martskurset 

v. René Husted 

 

Der fremlægges status på kurset samt evt. 

efterbehandling og evt. forslag fra pløjere 

og instruktører. 

René opfordrer til at dele 

kurset op i to: Dels et 

mindre pløjekursus ifm. 

Martskurset, men også flere 

praksis-funderede kurser – 

evt. sammen med 

landbrugsskolerne – ude 

rundt i landet. 



 

 

 

Tilbagemeldingen fra 

deltagerne er, at det var et 

forrygende kursus! 
 

Vi kan helt sikkert drage en 

række erfaringer fra i år, 

som kan bruges igen næste 

år. 
 

At lave kurser er det 

vigtigste. Gerne sammen 

med Kursus- og Aktivitets-

udvalget. 

 

6. Beretning vedr. invitation til 

kommende online orienterings-

møde om vores Idékatalog 

v. René Husted og Jacob 

Neimann 

Der orienteres kort om invitationsvideoen 

til onlinepræsentationen af vores 

Idékatalog 

(se udkast til video her: 

https://youtu.be/qdGIyyV7O-I)  

 

Vi anmoder om, at 

Infomødet (online) flyttes 

hen til efter d. 12.-13. maj.  

Jacob Neimann og René 

Husted finder relevant dato 

og lægger videoerne ud. 

Videoen skal formidles til 

regionerne, lokalforenin-

gerne og alle interesserede 

pløjere, så vi kan få flest 

mulige deltagere. 

 

Beslutning: Infomødet 

lægges i regi af Jacob og 

René, der finder dato og 

sted. 

 

7. Kort drøftelse vedr. hjælp til 

fordelingsnøgle 

 

Lene Mouritsen har bedt om, at vi 

udfærdiger retningslinjer for 

fordelingsnøglen for deltagelse ved DM 

(LU-pløjere) 

 

Beslutning: René tilbyder at 

”kigge fordelingsnøglen 

igennem” og komme med et 

udkast til en ny måde at 

fordele pladserne til DM. 
 

Deadline: 1. juli 

Rundsendes snarest muligt 

til Forretningsudvalget til 

intern orientering. 

 

8. Evt. 

 

Hugo orienterer om, at Christian 

Orthmann kommer til at forestå de 

officielle handlinger ved EM – som en slags 

arrangementsvært – sammen med 

formand mm. 
 

Endvidere roser Hugo udvalgets 

medlemmer for deres indsats og 

engagement. 
 

Mads har fået adgang til ”DM Pløjning” 

(Facebook/Instagram). Fuld opbakning til 

det herfra! 

 

https://youtu.be/qdGIyyV7O-I


 

 

Der skal også kobles en fra DM/EM 

styregruppen på dét. 

 

 

AFTALT DATO FOR NÆSTE MØDE: 

Næste møde er ikke fastlagt, men der er pt. ikke lagt op til mødeaktivitet på denne side af sommerferien, med 

mindre der opstår behov herfor. 

 

 

Som referent: 

 

 
René Husted 

18. april 2023 

 

 

 

 

Venlig hilsen 

 

 
Lene Mouritsen Møller  Hugo Kudsk  

LandboUngdom  LPU’s forretningsudvalg 

 

 


